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Zápis 
 

z 31. veřejného zasedání Zastupitelstva města Tachova, které se konalo dne 3. března 2014 od 
18:00 hodin  v zasedací místnosti Městského úřadu v Tachově, Hornické ulici čp. 1695. 
 
Přítomno: 21 zastupitelů dle prezenční listiny 
 
Zasedání zahájil starosta města Mgr. Ladislav Macák. 
Uvítal všechny přítomné zastupitele i veřejnost. Konstatoval, že zasedání je usnášeníschopné. 
Rovněž konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno dle zákona o obcích. 
 
 
 
1) Zahájení, volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu, schválení programu jednání.   
 
Pan starosta seznámil přítomné s programem jednání. 
Vyzval zastupitele k přednesení návrhů nebo doplnění k programu jednání.  
Návrhy ani připomínky k programu vzneseny nebyly. 
 
Program jednání byl schválen jednomyslně v následujícím pořadí: 
 
1) Zahájení, volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu, schválení programu jednání. 
2) Projednání návrhů na realizaci projektů : 

a) Naučná stezka a úprava památníku bitvy u Tachova na Vysoké 
b) Rekonstrukce místní komunikace - Sadová ulice 
c) Rekonstrukce místní komunikace – Stadtrodská ulice. 

3) Projednání žádosti MAS Zlatá cesta, o.p.s., o poskytnutí návratné půjčky na 
předfinancování tří schválených projektů. 

4) Různé a podněty veřejnosti k obecné problematice města v jeho samostatné působnosti. 
5) Usnesení a závěr. 
 
Poté byli navrženi a jednomyslně schváleni do návrhové komise: Sklenář, Mgr. Hrčková, 
MUDr. Vokatý. 
Za ověřovatele zápisu byli jednomyslně schváleni: RSDr. Štelmáková, MUDr. Tomanová. 
 
Zapisovatelkou byla jmenována: Bc. Michaela Mrázová. 
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2) Projednání návrhů na realizaci projektů: 
A. Naučná stezka a úprava památníku bitvy u Tachova na Vysoké 
B. Rekonstrukce místní komunikace – Sadová ulice 
C. Rekonstrukce místní komunikace – Stadtrodská ulice. 

 
Bod vedl pan starosta. 
Uvedl, že o dotaci na projekt „Naučné stezky“ město už jednou žádalo, bohužel nebylo 
úspěšné. Nyní by uspět mohlo, jsou proto připraveny veškeré podklady. Byla by škoda 
nevyužít možnosti a nezkusit požádat znovu.  
Na opravu Sadové ulice se žádalo už dvakrát, projekt je vypracován už delší dobu. V podstatě 
se jen čekalo na vyhlášení vhodného dotačního titulu. Poprvé se však předkládá žádost o 
dotaci z Evropské Unie na rozvoj místních komunikací. Sadová i Stadtrodská ulice 
rekonstrukci potřebují, navíc tím město ušetří značné množství finančních prostředků. 
Poprosil zastupitele, aby si přečetli znění předloženého návrhu na usnesení, neboť se trochu 
lišilo od zaslaných podkladových materiálů. 
Sdělil, že s případnými dotazy či připomínkami se mohou zastupitelé obrátit na přítomné 
spolupracovníky p. Blumu, PaedDr. Krumera a Ing. Červinkovou. 
 
Jako první vznesl dotaz Bc. Bočan. Není investice 8 mil. Kč do Sadové ulice příliš vysoká? 
Jsou tady i jiné ulice, které rekonstrukci potřebují. 
 
Pan Bluma odpověděl, že u Sadové ulice jako jediné, je připravené projektové řešení. Jedná se 
o frekventovanou komunikaci, která je ve velmi špatném stavu. Stavba zahrnuje kompletní 
rekonstrukci komunikace včetně chodníku v rozsahu od křižovatky s ul. Hornická po 
křižovatku s ul. Prokopa Velikého. Součástí by měla být také výstavba nového chodníku v ul. 
Prokopa Velikého až ke schodišti u Lidového domu, čili k nově budovanému přechodu pro 
chodce, který by se tam měl letos dělat. 
 
Dle názoru Bc. Bočana je na tom po stránce stavu vozovky Zahradní ulice stejně jako Sadová. 
 
Pan Bluma odpověděl, že Sadová ulice je zhruba srovnatelná s ulicí K.Světlé. Počtem metrů 
je Zahradní ulice úplně někde jinde než Sadová. Samotné vybudování chodníku bude stát 
zhruba 1 mil. Kč.  
 
Bc. Bočan se dále dotázal, proč se rekonstrukce dělá? 
 
Pan Bluma odpověděl, že existuje seznam komunikací, které je třeba opravit. Dokumentace se 
připravují dopředu, každá ulice vyžaduje 2 - 3 roky přípravy. Tak, jak to má vývoj, ulice se 
dělají, čili projekty se realizují. Sadová ulice má podklady v současné době jako jediná. 
Chceme využít tuto přípravu. Aktuálně teď například kreslíme ulici Na Jitřence.  
 
Pan Sklenář vznesl dotaz, jestli se může cena díky výběrovému řízení ponížit? 
 
Pan Bluma odpověděl, že ano, protože u silnic se obvykle předpokládá, že se cena sníží. 
Rozpočet má ceníkové ceny a ty mohou jít dolů v náš prospěch. 
 
Pan Klíma se dotázal, zda-li se všechny akce musí předfinancovávat? Má na to město dostatek 
finančních prostředků? V rozpočtu se s tím nepočítá. 
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Pan Bluma sdělil, že pokud se v červenci město dozví, že s dotací uspělo, tak obě stavby musí 
dle programu dokončit do poloviny roku 2015.  
Projekt Vysoká je financován z Cíle III., čili jde o průběžné financování. 
 
Pan Klíma konstatoval, že letošního rozpočtu se předfinancování netýká.  
 
Pan Větrovský vznesl dotaz, zda je v projektu Sadové ulici zpracované i veřejné osvětlení. 
 
Pan Bluma odpověděl, že veřejné osvětlení je do něj také zahrnuto. 
 
Ing. Dostál podotkl, že v předloženém návrhu na usnesení chybí dotační spoluúčast města  
u projektu „Naučná stezka a úprava památníku bitvy u Tachova na Vysoké“. 
 
Pan Bluma odpověděl, že finanční spoluúčast města u těchto projektů je ve výši 15 %. 
 
Z řad veřejnosti se o slovo přihlásil pan Machník. Dle jeho názoru je částka 8 mil. Kč na 
Sadovou ulici dosti vysoká. Bude se silnice rozšiřovat? Bude provoz v obou směrech? Vylíčil 
situaci, kdy byly zablokované hlavní silnice ve městě, Sadová ulice slouží jako pojistka 
v krajních případech. 
 
Pan Bluma sdělil, že o problému, který zmiňoval pan Machník se jednalo již několikrát. 
Sadová ulice je rozšířena na dva jízdní pruhy, v současné době je jednosměrná ze shora dolů 
s tím, že je hrozný vjezd do Hornické ulice a špatné výhledové poměry, ale město s tím 
bohužel není schopné nic dělat. Při obnovení průjezdu v obou směrech by došlo k nárůstu 
větších problémů, než tam jsou do teďka. Lidé si na současný provoz již zvykli. Sadovka by 
mohla ve výjimečných případech sloužit jako objízdná trasa, proto dva průjezdné pruhy.  
 
Zastupitelé jednomyslně: 
a) Souhlasili s tím, aby Město Tachov předložilo žádost o dotaci z programu přeshraniční 

spolupráce CÍL III. na akci „Naučná stezka a úprava památníku bitvy u Tachova na 
Vysoké“. Uvedený projekt je českou částí společného projektu s bavorskou stranou – 
„Zlepšení podmínek pro celoroční cestovní ruch v česko-bavorském příhraničí“. 

b) Souhlasili s tím, aby Město Tachov bylo vedoucím partnerem projektu. 
c) Potvrdili, že Město Tachov má na projekt „Naučná stezka a úprava památníku bitvy  

u Tachova na Vysoké“ jako součást společného projektu „Zlepšení podmínek pro 
celoroční cestovní ruch v česko-bavorském příhraničí“ vyčleněny prostředky ve výši 
28.000,-EUR. 

 
Zastupitelé jednomyslně: 
a) Souhlasili s realizací projektu „Tachov, rekonstrukce Sadové ulice“. 
b) Schválili předložení žádosti o dotaci do ROP NUTS II Jihozápad, oblast podpory  

1.5. Rozvoj místních komunikací. 
c) Schválili zajištění financování předpokládaných nákladů projektu ve výši 8.000.000,- Kč 

v rámci rozpočtu obce v případě, že bude udělena dotace. 
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Zastupitelé jednomyslně: 
a) Souhlasili s realizací projektu „Rekonstrukce místní komunikace – Stadtrodská ulice  

v Tachově“.  
b) Schválili předložení žádosti o dotaci do ROP NUTS II Jihozápad, oblast podpory  

1.5. Rozvoj místních komunikací. 
c) Schválili zajištění financování předpokládaných nákladů projektu ve výši 22.000.000,-Kč 

v rámci rozpočtu obce v případě, že bude udělena dotace. 
 
 
 
3) Projednání žádosti MAS Zlatá cesta, o.p.s., o poskytnutí návratné půjčky na 
předfinancování tří schválených projektů. 
 
Bod vedl pan starosta. 
Uvedl, že místní akční skupina (MAS) nepatří mezi bohaté organizace, proto se s žádostí o 
finanční podporu obrátila na město. Podrobnosti o připravovaných projektech obdrželi 
zastupitelé v podkladových materiálech. Pan starosta poznamenal, že případné dotazy lze 
směřovat na přítomné zástupce MAS. 
 
PaedDr. Krumer doplnil, že realizace uvedených projektů navazuje na PRoMT II. a přinese 
městu významné výstupy, především ho zkrášlí a bude z toho částečně profitovat. Nutno 
podotknout, že projekty jsou v souladu s tím, co potřebuje město Tachov a region. 
MAS už jednu dotaci na zpracování své územní strategie obdržela, tu pak předloží jako žádost 
o dotaci na období 2014-2020 a zajistí tím pro území MAS na uvedené období prostředky ve 
výši cca 20 mil. Kč, pokud ovšem dotaci obdrží. 
 
Ing. Smihrodský poznamenal, zda-li by v návrhu na usnesení nemělo být uvedeno, že se jedná 
o bezúročnou půjčku. Město tím pádem ale přichází o úroky. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili poskytnutí návratné finanční půjčky ve výši 2 mil. Kč pro 
MAS Zlatá cesta, o.p.s., se sídlem Pivovarská 281, 347 01 Tachov, na předfinancování tří 
schválených projektů, s termíny splatnosti následovně: 1 mil. Kč do 30.11.2014 a 1 mil. Kč 
do 30.11.2015. 
 
 
 
4) Různé a podněty veřejnosti k obecné problematice města v jeho samostatné 
působnosti. 
 
Bod řídil Ing. Smihrodský a otevřel rozpravu. 
 
Pan Sklenář sdělil, že se setkává s kladnými ohlasy na dočasnou změnu místa obřadní síně pro 
účely konání svateb v sále Muzea Českého lesa v Tachově. Jedinou výtkou jsou plastové 
židličky pro hosty, které jsou nevzhledné. Dotázal se, zda by nešlo cca 35 židlí zaměnit za 
polstrované? 
 
Pan starosta odpověděl, že městu se tyto židle také nelíbí, ale bohužel v sále Muzea Českého 
lesa není dostatek prostoru pro uskladnění lepších židlí. Plastové židle jsou skladnější oproti 
polstrovaným. Svatby se tam konají na přechodnou dobu a nemá smysl kvůli tomu upravovat 
prostory. Bohužel to nelze udělat jinak, prostory slouží také pro různé výstavy. 
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MUDr. Šimková se dotázala, kdy se začne s rekonstrukcí zámku. 
 
Pan Bluma odpověděl, že největší problém tkví ve výběrovém řízení. Teoreticky by město 
mělo uzavřít smlouvu s vítěznou firmou do 7.3.2014. Uvidí se, jestli firma dostojí svému 
slovu. Termín dokončení se nemění, projekt končí v prosinci. Obřadní síň má jiný termín pro 
dokončení. 
 
Další připomínky vznesl pan Fořt. 
1. Žádá, aby vlak při cestě z Domažlic do Tachova zastavoval odpoledne také v Malém 
Rapotíně.  
2. Žádá, aby na komunikaci mezi obcemi Tachov a Halže, konkrétně v zatáčce u rybníka 
Kyvadlo, byla osazena svodidla. Budou ku prospěchu všech, především jde o bezpečnost.  
Požádal pana Stručka, jestli by žádosti nemohl vyřídit panu náměstkovi Bauerovi. 
3. Navrhuje spustit světelné signalizační zařízení v neděli už ve 14:00 hod., protože situace 
pro řidiče přijíždějící z vedlejší silnice je neúnosná. 
 
Pan starosta sdělil, že semafor je takto nastaven na žádost občanů. Argumentovali tím, proč 
tam musí ve dne čekat, když tam žádná auta nejezdí. Není to o tom, aby byl semafor zapnutý 
celý den, je to podnět k diskuzi, od kolika do kolika hodin chtějí či nechtějí občané zařízení 
zapnout.  
 
Další připomínku vznesla paní Majerová. Uvedla, že bydlí ve Stadtrodské ulici, kde je velký 
problém s parkováním vozidel. Dotázala se, zda tam bude dále pokračovat zjednosměrnění 
provozu. Velké hřiště, které slouží stejně jen pro psy, by mohlo sloužit jako plocha pro 
parkování.  
Dále uvedla, že souhlasí s návrhem pana Fořta ohledně včasnějšího spuštění světelné 
signalizaci o nedělích. Co se týče doby čekání na signál „volno“ u přechodu pro chodce, je 
příliš dlouhá, chodci chodí raději na červenou, protože by jinak nepřešli. 
 
Pan starosta sdělil, že je to zhruba půl roku, co navrhoval na zastupitelstvu občanům bydlícím 
v tamní lokalitě, ať se sejdou a vzájemně se domluví, zda chtějí zelenou plochu nebo 
parkoviště a podají návrh.  
  
Pan Bluma na závěr dodal, že když se naskytla možnost zažádat o dotaci z EU, tak na rychlo 
udělali i přípravu Stadtrodské ulice, protože u ní není třeba územní povolení. V případě, že 
dotace nevyjde, měla by se jí část stejně opravovat, protože na to jsou v rozpočtu vyčleněné 
finanční prostředky. Práce by ale nebyly tak rozsáhlé, jednalo by se jen o plošnou vysprávku. 
Projekt zahrnuje úpravu zhruba 800 m v úseku od křižovatky se Slovenskou ulicí k ulici Ve 
Vilkách, s vynecháním úseku křižovatky s ulicí Zárečnou. Upravovaly by se obrubníky a 
kompletní stavba komunikace včetně sanace podloží.  
 
Vzhledem k tomu, že se již nikdo další o slovo nepřihlásil, ukončil Ing. Smihrodský bod 
jednání a předal slovo panu starostovi. 
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5) Usnesení a závěr. 
 
Návrh na usnesení přednesl pan Sklenář. 
Pan starosta poděkoval všem přítomným za účast. Připomenul, že příští zasedání 
zastupitelstva města se bude konat v sále kina Mže dne 17.3.2014 a ukončil jednání 
zastupitelstva v 18:45 hodin. 
 
 
 
 
………………………       ……………………… 

 Ing. Václav Svoboda         Mgr. Ladislav Macák 

       místostarosta                                         starosta  

 
 
 
ověřovatelé: 

 

.................................. 

 

................................. 


